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Foglalkoztatási konferencia 

M a r a d 
a k ö z p o n t 

F o g l a l k o z t a t á s 2 0 0 2 c ímmel t i z e n e g y e d i k a l k a -
l o m m a l rendez kétnapos o r s z á g o s konferenciát Sze-
g e d e n , a Forrás S z á l l ó b a n a M u n k á é r t A lapítvány. 
T e g n a p a k o r m á n y z a t i fogla lkoztatáspol i t ikai e lkép-
z e l k e d é s e k k e l i smerkedtek a s z a k e m b e r e k . 

Előadásokkal, majd szekcióülésekkel kezdődött el teg-
nap, Szegeden a kétnapos országos foglalkoztatási konferen-
cia. Először Lassulási kilátások címmel Vértes András, a 
Gazdaságkutató (GKI) Rt. elnöke elemezte az amerikai re-
cesszió és az európai dekonjunktúra közötti különbséget, ki-
emelve, hogy Magyarország sem vonhatja ki magát a világ-
gazdasági folyamatok alól. A közgazdász megkockáztatta, 
hogy 2002-ben az iparban „durva lassulásnak" leszünk szem-
tanúi, a GDP-ben pedig az idei várható 4 százalékhoz képest 
csak 3,7 százalékos lesz a növekedés. 

A kormányzati foglalkoztatáspolitikai elképzelésekkel 
kapcsolatban Székely Judit, a Gazdasági Minisztérium (GM) 
helyettes államtitkára utalt az egy évvel ezelőtt, ugyanezen 
a konferencián elhangzottakra. Akkor ugyanis azokat a ter-
veket ismertette, amelyek értelmében idén az év közepétől 
megszűntek volna a megyei munkaügyi központok, s helyet-
tük regionális centrumokat hoztak volna létre. A GM letett 
erről a koncepcióról - mondta a helyettes államtitkár - , de 
nem vetette el teljesen, hiszen az elképzelésnek csak az 
vetett gátat, hogy késik a közigazgatás általános reformja. 
Amennyiben majd valamennyi hivatal a régiós elvek alap-
ján működik, a foglalkoztatáspolitika is igazodik hoz-
zájuk. 

A szervezeti felépítés hírei közé tartozik, hogy július 1. 
óta a minisztérium kizárólag stratégiai és operatív irányítá-
si kérdésekkel, a Munkaerőpiaci Alappal, nemzetközi kap-
csolatokkal és érdekegyeztetéssel foglalkozik, míg az új Fog-
lalkoztatási Hivatalhoz - amelyet természetesen a GM fel-
ügyel - a gyakorlati feladatok, így a megyei munkaügyi köz-
pontok tartoznak. 

Székely Judit arra is utalt, a munkanélküliek között új ré-
teg van kialakulóban, a szezonális állás nélküliek csoportja, 
akik az idegenforgalomban, az építő- és feldolgozóiparban 
dolgoznak, avagy olyan cégek alkalmazásában, amelyek a 
mindenkori kereslet-kínálat függvényében válnak meg alkal-
mazottaiktól, avagy veszik föl őket újra. A regisztrált mun-
kanélküliek száma idén csökkent, 330-340 ezren szerepelnek 
a munkaügyi központok nyilvántartásában. 

Herczog László, a GM miniszteri megbízottja arról tartott 
tájékoztatót, hogyan zárkózhatnak fel a bérek az EU-hoz va-
ló csatlakozás időszakában. Mint mondotta, kormányzati 
szerepvállalásra, a minimálbér drasztikus emelkedésére nem 
lehet számítani. A bérek csak azokban a szakmákban ugra-
nak meg előreláthatóan, amelyek iránt óriási kereslet várha-
tó majd az európai piacon. 

F . K . 

Látótávolságban a 47-es szélesítése 

Négysávú remények 

Erre, a l a k t a n y a felé jön majd két s á v o n a z elkerülő út. (Fotó: Tésik Attila) 

A szerb templomnál egy tolvaj miatt volt felfordulás 

Lopott bőrönd okozta pánik 

A g y a n ú s bőrönd a szerb templom k a p u j á b a n . 
(Fotó: Karnok Csaba) 

Nem bizalmas (közpénzek) 
Munkatársunktól 

Orvosi papírokat, szak-
véleményeket , idézőket, 
leveleket t a l á l t a k a 
rendőrség tűzszerészei ab-
ban a s á r g a színű bőrönd-
ben, amelyet szerda este 
egy ismeretlen személy he-
lyezett el a szegedi szerb 
templom b e j á r a t á n á l . 
Előzőleg kiképzett kutyák 
vizsgálták át a táskát, amit 
a helyszínről a katasztró-
favédelmi igazgatóság ve-
szélyhelyzeti felderítő cso-
p o r t j á n a k m u n k a t á r s a i 
szállítottak el. Szerda este 
már a z is kiderült, hogy a 
k ö z é p m é r e t ű bőröndöt 
kedd délután e g y autóból 
lopták. 

Az Országos Rendőr-főka-
pitányság különleges szolgálat 
parancsnokságának tűzszeré-
szei vizsgálták át kedd este tíz 
óra után azt a bőröndöt, ame-
lyet néhány órával korábban 
ismeretlen személy helyezett 
el a szegedi szerb templom 
bejáratánál. Előzőleg két, spe-
ciálisan kiképzett kutya jelez-
te, hogy a táska tartalma ve-
szélytelen. nincs benne rob-
banóanyag, a rendőrök csak 
ezután nyitották ki. 

Mint tegnap megírtuk: sár-
ga színű, ismeretlen tartalmú, 
középméretű bőröndöt helye-
zett el ismeretlen személy teg-
nap este hét óra előtt néhány 
perccel Szegeden, a szerb 
templom bejárati ajtaja előtt, a 
küszöbön. 

A környéken lakók értesí-
tették rendőrséget, s néhány 
perccel később már több rend-
őrautó fékezett a Somogyi ut-
ca Dóm téri szakaszán. 

A Csongrád Megyei Rend-

őr-főkapitányság és a Szegedi 
Rendőrkapitányság járőrei és 
nyomozói előbb csak a temp-
lom közvetlen környékét zár-
ták le, majd később .Jcitolták" 
a kordont a SZOTE-klub, fo-
gadalmi templom, Oskola ut-
ca, Hild-kapu által határolt te-
rületre. A rendőrök csak az ott 
lakókat engedték a kordonon 
belülre. 

A környéket biztosítók ér-
tesítették az Országos Rendőr-
főkapitányság különleges 
szolgálat parancsnokságának 
tűzszerészeit, akik Buda-
pestről lapzártánk után érkez-
tek meg a helyszínre. A táskát 
először két, speciálisan kikép-
zett kutya vizsgálta át, a két eb 

November 13-án, a z a z 
kedden délelőtt a d j á k át 
a munkaterületet a 47-es 
főút bővítésének első sza-
k a s z á t közbeszerzés i pá-
lyázaton elnyert, a Hódút 
Útépítő Kft.-t fedő Hódta-
v a konzorciumnak. Ezen a 
napon a z építkezés azon-
na l m é g n e m k e z d ő d i k 
m e g , de biztos, h o g y a 
v á s á r h e l y i l a k t a n y á t ó l 
K ishomok felé nyúló 2 ki-
lométernyi szakaszt 2002. 
május 15-éig á t a d j á k a 
f o r g a l o m n a k . 

A vásárhelyi Hódút útépítő 
Kft.-t fedő Hódtava konzorci-
um nyerte meg a 47-es főköz-
lekedési út első építési ütemé-
nek kivitelezési munkálatait. 
Az útnak a Vásárhely és az 
algyői Tisza-híd közötti sza-
kaszát négysávúra bővítik. Az 
átépítésnek jelentős mérföld-
köve a közbeszerzései pályáza-
ton elnyert megbízás. A kivite-
lező cég hamarosan megkez-
di a munkálatok első fázisát. 

„November 13-án, azaz 
kedden délelőtt kapjuk meg a 
munkaterületet, azaz ekkor 
derül majd ki, hogy az első 
építési fázis mely részén fejez-
ték be a régészek a leletmen-
téstrés mely részén dolgoznak 
jelenleg is - tájékoztatta la-
punkat Serfőző István, a Hó-
dút Kft. műszaki igazgatója. -
A leletmentés ugyanis része 
az útépítésnek. Hogy aztán 
mikor tudjuk elkezdeni a tény-
leges munkát, azt biztosan 
nem tudom megmondani, hi-
szen a nehéz terepen je-
lentősen befolyásolja a gépek 
mozgását az időjárás." 

A műszaki igazgató hang-
súlyozta, hogy a lehetőség sze-
rint kezdenek bele az építésbe. 
„Egy dátumunk biztos, még-
pedig az, hogy a laktanyától 
Kishomok felé tartó 2 kilomé-

nem észlelt robbanószerre uta-
ló szagot. A tűzszerészek ez-
után átvilágították a bőrön-
döt, majd átadták a katasztró-
favédelmi igazgatóság ve-
szélyhelyzeti felderítő cso-
portjának. 

A rendőrség tegnap este 
már azt is kiderítette, hogy a 
bőröndöt Szegeden, egy sze-
mélygépkocsiból lopták el. A 
táskában orvosi papírokat, 
szakvéleményeket, idézőket, 
leveleket találtak a tűzszeré-
szek, a tolvaj zsákmánya 
mindössze egy diktafon volt. 

A Szegedi Rendőrkapitány-
ság ismeretlen tettes ellen lo-
pás miatt indított büntetőeljá-
rást. 

teres útszakaszt jövő május 
15-éig át kell adnunk a forga-
lomnak. Emellett pedig mi 
építjük meg a laktanya előtti 
résztől a Kaszap utca magas-
ságáig tartó kétsávos utat is. A 
vasúti töltés átfúrása, melyen 
keresztül a forgalom majd át-
halad. azonban már nem a mi 
feladatunk." 

Mint emlékezetes, a Sze-
ged irányából Orosháza felé 
haladó forgalomnak az utóbb 
említett útszakasz elkészülte 
után nem kell végighajtania az 
Ady Endre utcán. A járművek 
a laktanya mellett elhaladva, a 

Lapunk keddi számának 
harmadik oldalán „Bizalmas 
közpénzek" címmel megje-
lent cikkünkben foglaltak 
úgy helytállóak, hogy a kor-
mány által a felsőoktatásnak 
juttatott 5,7 milliárd forint 
kiegészítő költségvetési tá-
mogatás egyetemek közötti 
felosztásáról és felhasználá-
sáról a zárszámadási törvény 

Munkatársunktól 
A közterületi fizető parkolás 

hatékonyabbá tételéről szóló, 
kétnapos konferenciát rendez-
nek Szegeden. A szakmai ta-
lálkozó november 8-án, csü-
törtökön délelőtt fél 11 óra-
kor kezdődik a Napfény Hotel-
ben. 

- Hivatalosan nem tudok ar-
ról, hogy Szöllősi Béla műsza-
ki és beruházási igazgató tá-
vozni akar az IKV Rt.-tői -
nyilatkozta lapunknak Kere-
kes Péter. Az Ingatlankezelő 
Vállalat Rt. elnök-vezérigazga-
tója elmondta: Szöllősi Béla 
jelenleg tanulmányi szabadsá-
gát tölti, és tudomása szerint 
annak leteltével, november 12-
én munkába áll. 

Szöllősi Béla korábban 
megerősítette lapunknak, hogy 
távozni kíván a műszaki és be-
ruházási igazgatói posztjáról, 
ám hangsúlyozta: a november 
9-i közgyűlés előtt nem akar 
részleteket elárulni döntése 
okairól. 

Kaszap utcán lépnek majd be 
a városba. A tervek szerint a 
majdani déli elkerülő út építé-
sével ténylegesen is megóv-
ják a várost az átmenő forga-
lom környezeti terhelésétől. 

A 47-es bővítése régóta vár-
va várt dolog, hiszen - főleg a 
kishomoki és a vajháti szaka-
szon - gyakran történik bal-
eset. Érthető, hiszen Kisho-
mok és a Tisza-híd között még 
nincs kerékpárút, s ezért gyak-
ran csellengnek biciklisek az 
útszélen, s bizony a mezőgaz-
dasági gépek is le-le lassítják 
a forgalmat. Az amúgy szinte 

parlamenti elfogadásáig nem 
lehet biztosat tudni, így az 
sem ismeretes, mennyi jut 
ebből az összegből a szege-
di egyetemnek. Erről az in-
tézmények hivatalos értesí-
tést még nem kaptak. A cikk-
ben idézett négy rektor is 
csupán feltételezésekbe bo-
csátkozott, amikor konkrét 
összegeket említett. A zár-

Lapunk információi szerint 
Szöllősi Béla az IKV Rt. és a 
Szepark Kft. által közösen ala-
pítandó Szegedi Beruházó és 
Ingatlanhasznosító Részvény-
társaság (Szebi Rt.) vezérigaz-
gatói posztjának várományo-
sa. A Szebi Rt. alapításához 
közgyűlési jóváhagyásra van 
szükség, de a testület novem-
ber 9-i ülésén ez nem szerepel 
napirenden. 

A 260 milliós törzstőkéjű 
cég feladata a Honvéd téri, 
négyezer négyzetméteres par-
kolóház felépítése és üzemel-
tetése lenne. Az épületegyüt-
tesben kialakítandó helyisé-
geket a Szebi Rt. bérbe adná. 
Kerekes Péter elmondta, az 

állandóan a pesti csúcsforgal-
mat idéző helyzet pedig amúgy 
is alaposan megterheli az au-
tósok idegeit. 

Mint emlékezetes tavaly de-
cemberben, vásárhelyi látoga-
tásakor, maga Orbán Viktor 
miniszterelnök ígérte meg a 
47-es négy sávúra szélesíté-
sét. A közbeszerzési pályázat 
eredményét idén november 
elején hirdették ki. Tehát a hi-
vatalok is „csúcsra járatták" 
magukat, hogy mielőbb meg-
valósulhasson a 47-es kétszer 
két sávja. 

K o r o m A n d r á s 

számadási törvény elfogadá-
sa után a Szegedi Tudo-
mányegyetem vezetése ter-
mészetesen az egyetemi és 
a szélesebb nyilvánosság elé 
tárja, mennyi pénzt kap az 
intézmény, és annak felhasz-
nálásáról az egyetemi gaz-
dálkodási szabályzat szerint 
döntenek. 

H . S z . 

IKV Rt. igazgatótanácsa 
egyelőre azért nem javasolja a 
Szebi Rt. megalapítását, mert 
a beruházás megtérülését nem 
látják biztosítottnak addig, 
ameddig a komplexum bérbe 
adható helyiségeinek legalább 
a felére nincs jelentkező. Már-
pedig egyelőre nem sikerült 
megkötni a bérleti szerződése-
ket. 

Nemes László, a másik ala-
pító, a Szepark Kft. igazgató-
ja elmondta, cége ez év végé-
ig kapott opciós vásárlási jo-
got a Honvéd téri területre, 
hogy ott felépítse a második 
szegedi parkolóházat. 

- Amennyiben a Szepark 
nem venné meg a határidőre az 

Sötét volt 
a Belváros 

Munkatársunktól 
Fél órára sötétségbe borult 

tegnap este Szeged belvárosá-
nak egy része. Egy földmunka-
gép fél hat után három perccel 
átvágott egy tíz kilovoltos ve-
zetéket a Kecskeméti utca 5. 
szám előtti építkezésen. 

Korponai István, a Démász 
főmérnöke szerencsésnek ne-
vezte, hogy a vezeték hurkolt 
rendszerű, ezért a hibás sza-
kaszt rövid időn belül le lehe-
tett „választani". A kábelen 
lévő transzformátorállomások 
ez idő alatt áram nélkül ma-
radtak. A huszonnyolc percig 
tartó áramszünet a Belváros te-
rületének mintegy egyötödét 
érintette: a kiskörúton belüli 
szakasz északi részét, valamint 
a Dugonics és a Sóhordó utca 
környékét. A kábeljavítás költ-
sége több százezer forint is le-
het, a kárt az okozónak kell 
majd megtérítenie - tette hoz-
zá Korponai István főmérnök. 

HÍREK 

A RÉGIÓ EGÉSZSÉ-
GÉRŐL - RÓSZKÉN. A ré-
gió, vagyis Csongrád, Bács-
Kiskun és Békés megye egész-
ségtervéről tanácskoznak ma, 
csütörtökön a röszkei művelő-
dési házban. Magyari László 
polgármester 9 órai megnyitó-
ja után Sövényházi Ilona, a Dél-
alföldi Régió Települési Egész-
ségterv Egyesületének elnöke 
ismerteti a szervezet eddigi 
munkáját. Ezt követően a térsé-
gi hálózatok képviselői szólal-
nak fel. Emellett az érdeklődők 
hallhatnak még a nonprofit szer-
vezetek működéséről, a Dél-al-
földi Fejlesztési Tanács pályá-
zatairól. Délután pedig Huszerl 
József szociológus vezetésével 
csoportmunkára kerül sor. 

EMLÉKNAP ÉS TELE-
HÁZ AVATÓ. A Magyar Lász-
ló-emléknapon, pénteken adják 
át Öttömösön a teleházat. A he-
lyi művelődési házban Bata Fe-
renc polgármester 9.30-kor nyit-
ja meg az ünnepséget. Utána 
Krizsán László történész tart 
előadást Magyar László kutató-
ról Afrika újrafelfedezése cím-
mel. Ezt követően megkoszo-
rúzzák a kutató emlékművét, 
majd 11,30-kor Sík Zoltán, a 
Miniszterelnöki Hivatal infor-
matikai kormánybiztosa átadja 
a teleházat. Délután 2 órától 
akadályversenyt és ügyességi 
vetélkedőt rendeznek a gyere-
keknek. 

LAKOSSÁGI FÓRUM. 
Farkasné Pocsai Blanka önkor-
mányzati képviselő lakossági 
fórumot tart ma 16.30-kor Új-
szegeden, a Fő fasori Általános 
Iskolában. A fórum vendége 
lesz Bartha László polgármes-
ter. 

RÉGI HELYÉN A 8-AS 
MEGÁLLÓJA. A 8-as troli-
busz Madách utca 4. szám előtti 
ideiglenes megállója megszű-
nik, a troli mától eredeti helyén, 
a Vidra utcában áll meg. 

ingatlant, azt az IKV Rt. hasz-
nosíthatná - mondta Nemes 
László. Az igazgató kijelen-
tette: ha nem sikerül megala-
pítani a közös céget, úgy a 
Szepark egyedül is képes meg-
vásárolni a telket. Nemes még 
azt is elmondta, hogy ismere-
tei szerint az IKV igazgatóta-
nácsa pusztán több informáci-
ót szeretne a beruházásról, 
ezért halasztották el a cégala-
pításról szóló előterjesztés tár-
gyalását a november 9-iről a 
november 24-i képviselő-tes-
tületi ülésre. 

Szöllősi Béla tegnap nem 
kívánt véleményt mondani az 
ügyről. 

K . B . 

A parko lásró l Bartók és Verdi 
Munkatársunktól 

Bartók Béla születésének 120. és Giuseppe Verdi halálának 
100. évfordulója alkalmából a Szegedi Tudományegyetem Ju-
hász Gyula Tanárképző Főiskolai Kar Ének-zene Tanszéke 
egésznapos konferenciát rendez, amit ma reggel 9 órakor 
Giorgio Pressburger író és rendező, a budapesti Olasz Kultúr-
intézet igazgatója nyit meg. A konferencia után, ma este 8 órá-
tól, a Bartók Béla Művelődési Központ nagytermében hang-
versenyt rendeznek Verdi műveiből. 

Kerekes hivatalosan nem tud Szöllősi távozásáról 

Cég nélkül poszt sincs 


